Wonderful Reading Articles

紧扣新课标 紧扣热点考点 紧扣考试方向 紧扣素质教育



・高三年级・

FOR SENIOR GRADE THREE



Wonderful Reading Articles

紧扣新课标 紧扣热点考点 紧扣考试方向 紧扣素质教育



• 高三年级 • FOR SENIOR GRADE THREE

主编 浩瀚 沈光煜编 委姚青李红潘永亮 刘梓红徐萍 赵秀丽陈红彬郭美娟李庆磊刘雷雷马兰 蔡丹李洪峰 韩磊

策 划 北京浩瀚英语研究所



图书在版编目(CIP)数据

中学英语美文诵读——高三年级/浩瀚主编.-北京:科学技术文献出版社,2006.10

ISBN 7-5023-5427-1

I. 中··· Ⅱ. 浩··· Ⅲ. 英语-阅读教学-高中-教学参考资料 Ⅳ. G634, 413

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2006)第 107945 号

出 版 者 科学技术文献出版社

地 北京市海淀区西郊板井农林科学院农科大厦 A 座 8 层/100089

图书编务部电话 (010)51501739

图书发行部电话 (010)51501720,(010)68514035(传真)

邮购部电话 (010)51501729

M 4 http://www.stdph.com

E-mail: stdph@istic. ac. cn

策划 编辑 李洁崔岩

责任编辑崔岩

责任校对唐炜

贵 任 出 版 王杰馨

发 行 者 科学技术文献出版社发行 全国各地新华书店经销

印 刷 者 北京国马印刷厂

版 (印)次 2006年10月第1版第1次印刷

开 . 本 880×1230 32 开

字 數 223 千

印 张 8

印 数 1~8000 册 -

定 价 12.00 元(总定价:60.00 元)

⑥ 版权所有 违法必究

购买本社图书,凡字迹不清、敏页、倒页、脱页者,本社发行部负责调换。

(京)新登字 130 号

内容简介

教育部颁发的《英语课程标准》是我国英语教育发展战略的关键性一步。在《新课标》中,虽然客观题的比例在缩小,而主观题的比例在增加,然而阅读理解题在高考英语试卷中的重要地位却攻不可破。

本书以《英语课程标准》的最新理念为指导思想,以培养学生的阅读能力、扩大视野、丰富知识为目标。主题鲜明、题材广泛,话题涉及世界万象、流行时尚、人类文明、异域风情、名人佚事、运动保健、科技之光等方面。是中学生在英语学习过程中获取知识、拓宽视野、培养文化意识的理想读物。

本书知识性强,语言地道,难易适中,分类细腻,选材新颖,趣味性强,是对现行中学生英语教材各种版本的最新补充,既可作为学生平时的课外读物,也可作为应考前的练习。

科学技术文献出版社是国家科学技术部系统帷—— 家中央级综合性科技出版机构,我们所有的努力都是为 了使班增长知识和才干。



英语学习并不是一件容易的事。阅读理解更是英语学习中的重点和难点。不少面临高考的同学总希望找到尽快提高成绩的方法或窍门,其实,学习英语是没有什么捷径可走的,阅读更是如此。阅读能力的培养是一个日积月累、循序渐进的过程,仅仅靠阅读教材上的文章是远远不够的.而且,新课程标准对高中生"读"的能力提出了更高的要求。为此,我们特地为同学们精心打造了《中学英语美文诵读》丛书,既可贯穿于日常学习训练之用,又可作为考试复习和备考的辅助材料。

本套丛书遵循新大纲、新课程标准的要求,版块设计独特新颖,内容翔实。具体表现为如下亮点:

(一)循序渐进,由浅入深

每个单元层层递进,难度逐渐加大,由浅入深,使学生在这种阶梯性的 阅读训练中逐步提高自己的阅读理解能力。

(二)最新时文,寓教于乐

精选最新时文,时效性强,并且生动有趣、贴近生活、贴近高考,寓教于乐,融知识性与趣味性为一体,便于理解,扩大了学生的知识面。

(三)知识全面,讲解精辟

知识归纳系统全面,语言流畅精辟。本着精练精讲的原则,对每道题 都进行了细致深入的分析和讲解,切合学生的实际需要。

阅读理解能力的提高并非一朝一夕之事,贵在坚持。"Perseverance is the only road to success."(百折不挠是通向成功的惟一道路。)

中学英语美文确读(高三年级)





Unit 1

Passage 1	,.,	1]
Passage 2	Way of Talking	[4]
Passage 3	Incoterms	[7]
Passage 4	Chinese Vice Premier Meets Winter Olympic Delegation	
		[10]
Passage 5	Wars ·····	[13]
	Unit 2	
Passage 1	The Problem of Youth] 16]
Passage 2	Potato Chips	[19]
Passage 3	Cancers	21]
Passage 4	US President and Chinese Chopsticks	24
Passage 5		[27]
	Unit 3	
Passage 1	AT Course ·····	[30]
Passage 2	Teenagers ·····	[33]
Passage 3	Two Soilders	[36]
Passage 4	Australia and United States	[39]

Passage 5		42
	Unit 4	
Passage 1 Passage 2 Passage 3 Passage 4 Passage 5	Names of NBA Teams Circular Mystery Characters and Birthdays Curious A Tight Situation	[49] [52] [55]
	Unit 5	
Passage 1 Passage 2 Passage 3 Passage 4 Passage 5	My University Computer Museum The Liquid-fuel and Solid-ful Rockets	[65] [68] [70]
	Unit 6	
Passage 1 Passage 2 Passage 3 Passage 4 Passage 5	Applications for Job Other Senses Foreign Exchange Class Moving Backwards Release Pressure	79 [82 [85]

中学英语美交诵读(嘉三年级)



Unit 7

Passage 1	Shane Gould and Jessicah Schipper	[91]
Passage 2	Erie Canal	[94]
Passage 3	Catch a Cold	[97]
Passage 4	Obesity ·····	99
Passage 5	Papulation	[102]
_		
	Unit 8	
Passage 1		[106]
Passage 2	Blogs ·····	
Passage 3	Cyber English ·····	
Passage 4	Advertisement	
Passage 5	My Sarah	
	Unit 9	
Passage 1		f 1913
Passage 2		
Passage 3	The Year of 2094	
Passage 4	News Brief ·····	
Passage 5	A Portable Translator	-
	A FORTABLE PROPERTY.	[131]
	Unit 10	
Passage 1	Three Books ·····	[135]
	,	

Wonderful Reading Articles for Senior Grade Three

4 - 2		
Passage 2 Passage 3 Passage 4 Passage 5	An Advertisement	138 141 143 146
	Unit 11	
Passage 1 Passage 2 Passage 3 Passage 4 Passage 5	Atlend the Next Forum Dr Marcy's Research Skunk Talk to Strangers Scrabble	[151 [154
	Unit 12	
Passage 1 Passage 2 Passage 3 Passage 4 Passage 5	Stuntmen Books Solar Energy Free Life and Job-hopping Competition	163 166 168
	Unit 13	
Passage 1 Passage 2 Passage 3 Passage 4 Passage 5	Swimming Three Books Life on Land Industrial Pollution Canadian Wheat Board	178] 181 183



中学英语美交诵续(高三年级)



Unit 14

Passage 1 Passage 2 Passage 3 Passage 4 Passage 5	How Long Can People Live? Pictures Beijingers Are Eager to Learn Oral English Mrs Clarke and a Thief Banff	[193] [195] [198]
	Unit 15	
Passage 1	Two Kinds of Physicol Activities	[204]
Passage 2	Packaging	206
Passage 3	Introduction	209
Passage 4	Shenzhou V	212
Passage 5	My Love ·····	215
	Unit 16	
Passage 1	Social Class in British	218
Passage 2	Christmas Parties	221
Passage 3	Advertising Slogan	
Passage 4	Weather ·····	
Passage 5	A Poster ·····	229
	Unit 17	
Passage 1		
Passage 2	Let Them Watch It ·····	234



Passage 3	What Were the Two Men Going to Do?	[236]
Passage 4	Roller-skating ·····	[239]
Passage 5	Where to Stay in Boswell?	[242]

中学英语美文编读(高三年级)



Unit 1

Passage 1

f course, what is an ideal holiday for one person may be a very unpleasant one for another. The sportsman likes a kind of holiday which his lazy friend would find worse than his daily work; while the lazy man's ideal holiday would leave the sportsman quite unsatisfied.

If I were allowed to choose my own holiday, I would have no doubts: I would go on a voyage in a modern passenger ship with a swimming bath. Even if my sportsman friend and my lazy friend came with me, they would both be happy; one would have plenty of games, swimming and dancing; the other could sit in a comfortable chair all day, looking at the sea and drinking lemonade or beer. In a ship, one can do as one likes, if one day I find an interesting book in the ship's library, I can spend the whole day reading it, and nobody will stop me. Perhaps the next day I shall want some exercise. Well, then I can play games with other passengers until I am hot and sweating and ready for a bath. I can go and sleep in my cabin at any time of the day or night, I can get cheap drinks during most of the day, and I can eat as I like, choosing among a variety of foods.

But what I like even more about a sea voyage is the chance to meet new and interesting people from many countries. What other kind of holiday gives us such a chance? Freed from all the duties of life at home we can talk, play games, swim, drink and dance with our new friends. They can tell us about their own countries, their daily lives and amusements, their hopes and their fears. And in return we can tell them all about our-



selves.

But perhaps the greatest pleasure of a sea holiday is coming to new ports in strange lands, and going ashore for a few hours to see strange places, eat strange foods and heor a strange language talked around us. Whenever I think of my ideal holiday, it is the picture of a mysterious foreign city that comes to my mind.

根据短文内容选择最佳答案。

- 1. The best title for the passage is______
 - A. Travelling by Ship
 - B. The Pleasures of a Sea Holiday
 - C. An Ideal Holiday
 - D. Different People , Different Happiness
- 2. Which is NOT TRUE according to the first paragraph?
 - A. The writer holds the belief that One man's meat is another's poison.
 - B. A sportsman and a lazy man can enjoy a holiday together.
 - C. A lazy man's holiday may be boring to a sportsman
 - D. A sportsman's holiday may make a lazy man busy and suffer a lot.
- 3. Which of the activities is NOT included in a modern passenger ship according to the passage?
 - A. Swimming.
 - B. Dancing and singing.
 - C. Reading and chatting.
 - D. Fishing and cooking.
- 4. On a ship, one can talk with strangers pleasantly because_____
 - A. we are all out of work
 - B. we don't have the pressure of work at the moment and are trying to enjoy the voyage
 - C. we will say "goodbye" soon
 - D, they are our special friends with whom we can share our secrets
- 5. To the writer, the greatest pleasure of a sea holiday is_____.
 - A. making both sportsman friends and lazy friends satisfied



中学英语美文编续(高三年级)



- B. doing whatever he likes
- C. meeting interesting strangers from other countries
- D. arriving in strange places and having new and exciting experiences



每个人都有着不同的理想假日目标,文章描述了作者自己向往的假日,文字轻松而生动。



□注释:

even if 即使 variety n. 种类;多种多样 voyage n. 旅游(尤指海上旅行) lemonade n. 柠檬水

2 If I were allowed to choose my own holiday, I would have no doubts... 如果我可以自己选择假期,我将毫不犹豫地选择…… 分析:此句是一个虚拟句式,不是过去发生的事。虚拟句需推后一个时态。



样题解析

- 1. C 较主要内容就是围绕"理想的假日"展开论述的。A、B、D项只是文章的一部分,不能作为全文的主旨。
- 2. B 第一段的主要内容就是喜爱不同的人难以在一起度假,一个人喜欢 的方式不一定能适合于对方,尤其是与之生活方式相对的人。
- 3.D 这是一道细节题,在第二、第三段中作者叙述了在船上可以做的事。
- 4. B 此题可以从文章的字里行间中推知答案,而且原文有 Freed from all the duties of life at home... A 项表示"我们都失业了",不符合事实; C 项与题于不构成因果关系; D 项只能说是原因中的次要部分。
- 5.D 由最后一段可知旅行最大的乐趣是到达陌生的地方,经历一些陌生的事。





ertain people make you feel comfortable when they are around. You spend on hour with them and feel as if you've known them half your life. These people have something in common. And once we know what it is, we can try to do it ourselves.

How is it done? Here are several skills that good talkers have. If you follow the skills, they will help you put people at ease, and make friends with them quickly.

First of all , good talkers ask questions. Almost anyone, no matter how shy they are, will answer a question. One well-known businessman says, "At business lunches, I always ask people what they did this morning. It's a common question, but it will get things going. "From there you can move on to other matters sometimes to really personal question. And how they answer will let you know how far you can go.

Second , once good talkers have asked questions they listen for the answer, this point seems clear, but it isn't. Your questions should have a point and help to tell what sort of person you are talking to. And to find aut, you really have to listen corefully and attentively.

Reol listening means certain things. First it means not to change the subject of conversation. If sameone sticks to one topic, you can take it as a fact that he'll be really interested in it. Real listening also means not just listening to words, but to tones of voice. If the voice sounds dull, then, it's time for you to change the subject. Finally, good talkers know well how to deal with the occasion of parting. If you're saying good-bye, you may give him a firm handshake and say, "I've really enjoyed meeting you. " If you want to see that person again, don't keep it secret. Let people know what you feel, and they may walkaway feeling as if they've known you half their life.

中学英语美交诵读(高三年级)



根据短文内容选择最佳答案。

- 1. You'll like to stay with certain people because____ A. they know how to get along with others B. you can often get much help from them C. they are always glad to do anything for you D. they will never get you into trouble 2. Asking questions might be quite a good way___ A. for you to make more and more new friends B. to begin your business talks C. to get the conversation going well D. for you to make a deep and lasting impression on others 3. After having asked somebody a question, it'll be polite of you to_____ A. make clear what kind of person he is B. listen to his answer attentively C. wait quietly and patiently for his answer D. talk with others 4. Generally speaking, good talkers are persons who_____ A. are good at making any topic interesting
 - B. never talk too much or too little
 - C. always speak in a gentle way
 - D. know how and when should change the topic of the talk



有的人很会和别人交谈,当他们在你周围时,会让你感觉很舒服,你花 一个小时和他们在一起就好像已经认识了半辈子。这篇文章讨论了怎样 让自己成为一个好的谈话者。





□注释:

skill n. 技巧

conversation n. 对话

find out 发现

If someone sticks to one topic, you can take it as a fact that he'll be really interested in it.

如果某人坚持着一个主题,你可以认为他对此非常感兴趣。

分析:stick to 与 insist on 以及 persist in 均有"坚持"之意。

stick to 表示"坚持"原则、计划、意见、决定等。如:

Each side stuck to its own position on this question.

在这个问题上,双方都各自坚持自己的立场。

We'll stick to our decision. 我们将坚持我们的决定。

insist on 表示人的意志"坚决要求"和"一定要"的态度。如:

He insisted on our going to visit the artist. 他坚持要我们去拜访那位艺术家。 I insisted on the boy's innocence. 我坚持那孩子是无辜的。

He insisted on going out in the rain. 他一定要冒雨外出。

persist in 指原来做某事,继续坚持或对某种意见固执不改。如:

He persists in studying English. 他坚持学习英语。

If you persist in breaking the law, you will go to prison.

如果你坚持违反法律,你得进监狱。

样题解析

- 1. A 当他们在你周围时,他们让你感觉舒服,你花一个小时和他们在一起就好像已经认识了半辈子。可知他们知道怎样和其他人相处。
- 2. C 由"It's a common question, but it will get things going."可知 C 为正确选项。
- 3. B 在有人回答你问题时,专心和仔细聆听是很有礼貌的。
- 4. D 一个好的谈话者知道怎样处理不同场合的分别,知道和其他人相处的方式。可以推知好的谈话者知道他们什么时候应该改变谈话的

